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Z A P Y T A N I E R A D N E G O

Na podstawie art. 21 ust. 11 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym 
(Dz.U.2024.107 t.j.) składam ZAPYTANIE RADNEGO w sprawie możliwości opracowania 
pilotażowego programu samorządowego polegającego na zaoferowaniu systemu stypendiów dla 
studentów medycyny i pielęgniarstwa.

UZASADNIENIE
Na początku obecnej kadencji Rady Powiatu w Gołdapi VI kadencji uczestniczyłem wraz z 

zainteresowanymi radnymi w delegacji naszego samorządu, która spotkała się z pracownikami 
naszego szpitala powiatowego, który jest prowadzony przez GoldMedica Sp. z o.o. W dyskusji 
wybrzmiał wyraźnie problem zatrudnienia odpowiedniej ilości specjalistów (lekarzy i pielęgniarek). 
Doceniając osobiste działania Pana Starosty na rzecz pozytywnych zmian w zakresie poprawy 
jakości opieki zdrowotnej, chcę zwrócić uwagę, że w wielu krajach (np. USA, Kanada, Nowa 
Zelandia) jednostki samorządu lub inne zainteresowane podmioty decydują się na celowane 
programy stypendialne w celu przyszłościowego zagwarantowania sobie odpowiedniego poziomu 
zasobów ludzkich w przestrzeni specjalistów z zakresie ochrony zdrowia. W ósmej kadencji 
samorządu gminnego z propozycją wystąpił ówczesny radny Rady Miasta Świnoujście Jan 
Borkowski. Jak podaje lokalny portal internetowy iSwinoujscie.pl, takie programy wprowadziły 
„samorządy w Małopolsce, samorządy województwa lubuskiego ale także gmina Włoszczowa 
oraz miasto Oświęcim”.

Uważam zatem, że nasz samorząd powiatowy wraz z samorządem miejskim w Gołdapi 
powinien stworzyć specjalny, wieloletni program stypendialny dla studentów medycyny i
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pielęgniarstwa. Z zainteresowanym studentem powinno się podpisać wieloletnią umową o 
udzielenie stypendium w wysokości pozwalającej opłacić studia oraz pokryć koszty utrzymania 
pod warunkiem, że taka osoba po zakończeniu studiów zatrudni się w naszym szpitalu na okres, 
np. pięciu lat i wyrazi zgodę na zatrudnienie na porównywalnych warunkach do osób już 
zatrudnionych w naszym szpitalu powiatowym. Zerwanie takiej umowy przez jego beneficjenta z 
uwagi na przerwanie studiów lub osobistą decyzję danej osoby o wyborze innego miejsca pracy 
powinno skutkować koniecznością zwrotu takiego stypendium. Po pięciu latach pracy stypendium 
powinno zostać uznane za bezzwrotne. Przy współpracy z Gminą Gołdap istnieją - w moim 
przekonaniu - możliwości zaproponowania i innych benefitów, np. przyznania mieszkania 
służbowego.

Zatem pytam:

1. Czy Zarząd Powiatu weźmie moją inicjatywę pod uwagę i skieruje do dalszych analiz 
oraz konsultacji w Starostwie Powiatowym w Gołdapi?

2. Czy możliwe jest zorganizowanie spotkania w tej sprawie z udziałem przedstawicieli 
samorządu powiatowego oraz miejskiego w Gołdapi oraz skierowanie inicjatywy pod 
obrady stosownych komisji z Rady Powiatu w Gołdapi oraz Rady Miejskiej w Gołdapi?

z wyrazami szacunku

) Paweł CZYŻ
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Wyrażam zgodę na publikację w Biuletynie Informacji Publicznej wszystkich moich podanych danych osobowych, a także kontaktowych.
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